
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 16. januar 2024 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Korskilde 

 

Tilstede: Karen Berner Skipper, Lene Stausholm Rasmussen, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, 

Lea Søndergaard, Charlotte Nielsen, Jonathan Lindgaard (7.D), Elias Brohus Jacobsen (7.C), Josh (5.V), Micas 

(5.U), Søren Holm Christensen og Bo Hauge Laursen.  

Gæst: Andreas Nielsen (indskolings-/mellemtrinsleder) 

 

Fraværende: Andreas P.V. Lauritsen, Sofus Aagaard Petersen, Simon Buie, 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

52. Nyt medlem indtræder i bestyrelsen – præsentationsrunde m.m. 

Referat: 

Gennmført 

 

53. Godkendelse af dagsorden 

Referat: 

Godkendt 

 

54. Delegering af ansvaret for de ”3 bullets” 

Referat: 

- Karen står for de 3 bullets punkter  

 

55. Punkter til eventuelt  

Referat: 

- Ingen punkter til eventuelt  

 

56. Kort nyt 

Referat: 

- I budgetforlig for 2024 blev der besluttet at lave et nyt center for Unge og Uddannelse . Inden 

sommerferien forventes en beslutning om den endelig udformning af centeret mht omfang, 

organisation og struktur. På nuværende tidspunkt er det afklaret hvorledes det nye center 

kan komme til påvirke grundskole-området. 

- Det er besluttet at lave et nyt online skoletilbud for elever i 7.-9. klasse i Næstved kommune 

for elever der har svært ved at komme i skole.  I alt er der 50 pladser og Fladsåskolen har i 

udgangspunktet fået tildelt 5 pladser.  



 
- Ungdomsskolen har lavet et pop-up fritidsklubtilbud for unge i Mogenstrup, tilbuddet er 

startet op den 11 januar.   

 

 

57. Nyt fra elevrådene 

Referat: 

Mogenstrup: 

- Intet nyt. Der har været skifte i hvem, der har tovholderrollen for det store elevråd. Der har 

været afholdt et kort intro-møde med den nye tovholder, Beate, der fremover vil forestå at 

indkalder elevrådet vil møder.  

 

Korskilde: 

- Vil gerne have flyttet fodboldbanerne, så de er mere samlet 

- Elevrådet har været med til organisere aktiviteter i frikvartererne – fx spil i Juvelen og Just 

Dance i Aulaen. Elevrådet har lavet og præsenteret regler for de andre elever. 

- På næste elevrådsmøde skal der arbejdes med hvordan man taler med hinanden på en 

ordentlig måde.  

 

 

58. Nyt fra formandsgruppen 

Referat: 

- Intet nyt  

 

 

59. Budgetstatus 

Referat: 

Da vi fra 2024 er overgået til budgetter pr. kalenderår, vil det være en opgørelse for 5/12 af 

skoleåret. Bilag der er sendt ud, viser at forbrugsprocenten er lavere end den plejer at være. Vi 

har brugt ca. 91% af 5/12 budgettet. Da der har været indkøbsstop for hele skoleåret 23/24 

samtidig med at skolerne har betydelige større forventet forbrug fra 1/1 til 31.07, forventer 

skolen at få hele overskuddet med over fra budget  23 til budget 24.  

 

 

60. Dannelse af kommende skoleår 

- BUU forventes at beslutte planlægningsgrundlaget for næste skoleår d. 15/1 

Referat: 

BUU har besluttet at:  

o Næste skoleår bliver der 1 børnehaveklasse på Korskilde og 2 børnehaveklasser på 

Mogenstrup 

o Fra 1. til og med 6. klasse er der to klasser pr. årgang på begge matrikler. I udskoling er 

4 klasser på 7. årgang, 4 klasser på 8. årgang og 3. klasser på 9 årgang.  

 

61. Drøftelse om yngre talenter og hvordan udvælgelsen foregår på Fladsåskolen 

- herunder hvorfor det er gymnasiet der bliver tilbud for eleverne og ikke andre 

uddannelsessteder.  



 
- Daglig leder af indskoling-mellemtrin, Andreas Nielsen, er inviteret til dette punkt. 

Referat: 

- I 2019 var der stort fokus på yngre boglige/akademiske talenter. Via vores center, CDS, blev det 

en opgave for alle skoler at udpege nogle talenter inden for de boglige fag til at deltage i et 

forløb for unge talenter. Det er de enkelte klasseteams der peger på potentielle kandidater. Det 

er akademiet for unge talenter som står for undervisningen – tiltaget er ikke forankret i 

gymnasieskolerne, selvom gymnasiale lokaler benyttes i et vist omfang i den 

undervisningsmæssige sammenhæng.  De udvalgte elever er typisk afsted i alt 9 gange hen 

over en periode på 1,5 år.   

- Mht talenter indenfor de håndværksmæssige og mere praktiske fag findes SKILLS, der er sin 

egen organisation og med egne forløb. Dette nævnt blot for at pege de forskellige muligheder, 

der er for talent-forløb. Fladsåskolen har tidligere deltaget i SKILLS. 

 

62. Status for indskoling-mellemtrin afd. Mogenstrup v. Andreas Nielsen 

Referat: 

- Andreas gav en orientering om status på indskolingen-mellemtrin afd. Mogenstrup.  

- Der bliver arbejdet med TTI, kommunens nye tiltag på børne og unge område for tidlig 

tværfaglig indsats. En indsats der omfatter alle skoler, dagtilbud m.m. i kommunen. Formålet er 

bl.a. nedbringe behandlings tiden for PPV´er og visitation, kvalificering af underretninger osv.. 

Målet er at styrke det tværfaglig samarbejde mellem barnet/ den unge, deres familier og tidligt 

at kunne identificere og sætte ind der hvor der er behov for hjælp. 

- I Indskolingen går det godt med en stabil personalegruppe, god stemning hos børnene. 

På mellemtrinet er der større udfordringer med eleverne end på indskoling. Eleverne opleves 

meget urolig og der arbejdes i personalegruppen på hvordan det løses fremover.   

 

63. Orientering om planer for opsætning af indvendig tv-overvågning i afsnit C (ved 9. klasserne) på 

afd. Mogenstrup mhp at forhindre hærværk på bygningsmassen 

Referat: 

- Skolebestyrelsen giver opbakningen til tv-overvågningen.  

 

 

64. Opfølgning på data vedr. elevfravær (tidligere dagsordens pkt. 26) og de data der fremgår på 

uddannelsesstatistik.dk (STIL) 

Referat: 

- Der er ikke ensartede kriterier i landets kommunerne for hvorledes der fraværsregistreres. 

Konverteringen af fraværsdata fra MU Elev (det system der bruges i bl.a. Næstved) til 

STIL/Uddannelsesstatistik indeholder ligeledes en række udfordringer bl.a. mht hvornår STIL 

opgør fravær som heldagsfravær. Den procentandel der afgør denne konvertering er samtidig 

afhængig af hvorledes den enkelte kommune har forholdt sig til et konverteringstal. 



 
Det har betydet at i tallene for fravær på Fladsåskolen er dobbelt så stor på 

uddannelsestatistik.dk end det det faktiske fravær er. Samme gør sig mere eller mindre 

gældende for de øvrige skoler i kommunen.  

Forvaltningen bør inddrages i problematikken omkring konverteringstallet. Forvaltningen er i 

kontakt MU Elev omkring deres andel i de ”forurenede” tal. Det ville være relevant at rejse 

problemstillingen helt generelt på nationalt plan, da data ud fra de nuværende forudsætninger 

ikke er spor sammenlignelige.  

 

På Fladsåskolen overgår vi til fraværsregistrering pr. lektion på alle klassetrin (hidtil har det kun 

været i udskolinge) ud fra at det er med til give bedre forudsætninger for mere korrekt 

fraværstal hos bl.a. STIL/Uddannelsesstatistik.dk.  

 

 

65. Drøftelse af nyt udkast til retningslinje for handplan og retningslinjer ved vold, trusler og sexisme 

– Fladsåskolen (genoptagelse af pkt. 33) (se bilag) 

Referat: 

Orientering om de i MED besluttet retningslinjer.  

 

 

66. Orientering om og drøftelse af deltagelse i Den Europæiske Rusmiddelundersøgelse 2024 (se 

bilag) 

Referat: 

- Skolebestyrelsen bakker op om at skolen deltager.  

 

 

67. Bestyrelsens deltagelse ved forældremøder – skal der udfærdiges et fælles oplæg og eller 

lignende? 

På bestyrelsesmødet d. 31/8-23 blev det aftalt at sætte punktet på dagsorden til mødet d. 16/1-24.  

Referat: 

- Skolebestyrelsen beslutter at der laves en arbejdsgruppe bestående af Karen, Lea og Lene der 

laver et oplæg til, hvad og hvordan der skal orienteres om bestyrelsens arbejde.  

- Deltagelse ved forældremøder er blandet til debat. Kan eller skal det gøres anderledes? Kan 

lærerne i et vist omfang inddrages i videre formidling af bestyrelsens arbejde frem for 

fremmøde af bestyrelsesmedlemmer til de mange forældremøder..?  

- Skal der laves en video, hvor bestyrelsen fremlægger årets arbejde? på forældremøderne.  

- Punktet kommer på næste møde. De fraværende skolebestyrelsesmedlemmer bliver også 

inviteret til at deltage arbejdsgruppen.  

 

 

 

68. Trivsel/mobning – procedurer, håndtering, inddragelse m.m. 

- hvilke procedurer er der på plads og hvilke tiltag tages der for at imødekomme og undgå 

mobning og uhensigtsmæssig opførsel i klasserne? Herunder inddragelse af forældre i 

konflikthåndtering (Tommy). 

 



 
Referat: 

- Skolens moppepolitik bliver fulgt og der laves en handleplan ud for de aktuelle sager.  

 

 

 

69. Punkter til kommende bestyrelsesmøde 

Referat:  

Skoleledelsen kommer med et oplæg på et af de kommende skolebestyrelsesmøde om hvordan 

der kan arbejdes med trivslen for eleverne på Fladsåskolen. 

 

 

70. Eventuelt 

Referat: 

Ikke noget.  

 

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2023-2024 
31/08  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

09/10  onsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

21/11  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

06/03  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

25/04  torsdag afd. Korskilde   kl. 17-19 

17/06  mandag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


